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Včera se naplno rozběhly soutěže Olympiády dětí amládeže.Do čtvrtka 27. června
se ve 20 sportech na 27 sportovištích představí více než 3500 sportovců. Centrem jsou
České Budějovice, soutěže se uskuteční i v Táboře nebo v Hluboké nad Vltavou.

V KINECH OD 27. ČERVNA

ZŮSTAŇ POTICHU ZŮSTAŇ NAŽIVU

inzerce

Mladí bojují
o medaile
na jihu Čech
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V Česku žije něco
mezi 10 a 15 tisíci
lidí s handicapem,
kteří potřebují
asistenci.

Když nesměle začnu takzva-
ně pravěkem, péče o zdravot-
ně znevýhodněné lidi zname-
nala v době kamenné, želez-
né a bronzové jediné – těchto
lidí se zbavit. Rovnoprávnost
zkrátka neexistovala až do ná-
znaků ve starověkém Egyptě,
kde se snažili o více civilizova-
nosti a hledali pro tyto jedin-
ce pracovní příležitosti. Na-
příklad nevidomí maséři ne-
jsou produktem moderní
doby, existovali už ve starově-
kém Egyptě, upozornil web
Medium.cz.

Neziskovky jsou důležité
V současné době plné rov-
ných podmínek úplně pro

všechny, ženami počínaje
přes zvířata či snad třeba
i PET lahve nebo komáry, se
Česko snaží co nejvíce přiblí-
žit rovným podmínkám také
právě pro handicapované.
Velmi nápomocnou je spo-

lupráce z neziskovými organi-
zemi. „Z běžné inzerce za-
městnance s handicapem

prakticky neseženeme,“ říká
Ladislav Onderka z oddělení
People and Culture IKEA Čes-
ká republika.

Nabídka versus poptávka
Kroměneziskových organiza-
cí pomáhají také poradci úřa-
du práce. „Dokážou pomoci
klientovi podle jeho indivi-
duálních potřeb. Velice se
nám osvědčilo, pokud klien-
ta s handicapem doprovodí
náš poradce i přímo na výbě-
rové řízení,“ komentuje Eva
Adlerová z úřadu práce.
Jedním z problémů, které

musí handicapovaní uchaze-
či o práci řešit, je také nedo-
statečná nabídka kvalifikova-
né práce. „Zaklepat na dveře
svého vysněného zaměstna-
vatele je nejlepší věc, kterou
člověk s handicapem může
udělat. Často je to nejlepší
způsob, jak propojit nabídku
a poptávku,“ konstatuje
Hana Potměšilová z organiza-
ce Revenium.
Klíčové je i podle Tomáše

Ervína Dobrovského z Alma
Career kvalitní zaškolení za-
městnanců s handicapem.
„Tento jedinec potřebuje ne-
jen uzpůsobit podmínky na
pracovišti, ale potřebuje také
více pomoci se zapracová-
ním. Dobře funguje, pokud
má k sobě asistenta, a to i po
dobu několika měsíců,“ upo-
zorňuje Ervín Dobrovský.

Nová kampaň
V Česku žije něco mezi
10 až 15 tisíci lidí s handica-
pem, kteří potřebují asisten-
ci ve velkém rozsahu. Část
z nich v současnosti žije
v ústavech, část mimo ústav
jen díky zbytku sil svých blíz-
kých a část s podporou asis-
tentů, na které ale nemají
dost peněz.
Pražské kreativní studio

Družina se s problémem roz-
hodlo trochu hýbnout, a pro-
to spouští kampaň. Její hlav-

ní součástí je série videospo-
tů – AI vás nenahradí a Asis-
tence je práce, kterou už dáv-
no znáte. „Umělá inteligence
je v mnoha směrech skvělý
a revoluční vynález a lidem
může v mnoha oblastech ži-
vota pomáhat. Asistenty pro
lidi s postižením ale nemůže
nahradit nikdy. Tady jsou
potřeba ruce, nohy a hlavně
srdce,“ vysvětluje zakladatel-
ka studia Družina Michaela
Klakurková.
Cílem kampaně je právě

zmíěný fakt, že lidé s postiže-
ním potřebují pomoc a asis-
tenci druhých, se kterou pak
mohou žít normální svobod-
ný život. Krátké spoty z dílny
pražského kreativního studia
Družina ukazují pomocí tří
příběhů – skladníka, proda-
vačky a kustoda, že asistence
je práce jako každá jiná.

Špatná dostupnost asistence
Podle Erika Čipery z obecně
prospěšné společnosti Asis-
tence je jednou z největších
bariér v životech lidí s posti-
žením sociální izolace. „Málo-
kdo z nás měl ve škole spolu-
žáka s nějakým postižením,
málokdo z nás s někým tako-
vým pracuje nebo sousedí.
Jedním z důvodů je i špatná
dostupnost asistence a s tím
spojená možnost svobodně
žít. Proto je důležité se té-
matům souvisejícím s živo-
tem lidí s postižením věnovat
a přibližovat je širší veřejnos-
ti,“ vysvětluje Čipera. Podle
něj má smysl motivovat
mimo jiné skrze kampaň
také mladou generaci. „Pro
mnohé mladé lidi je na prv-
ním místě důležité dělat
něco, co má skutečně smysl.
Při asistování o tom není po-
chyb, a právě proto je pro to-
lik mladých lidí atraktivní.
Navíc si to nenechávají pro
sebe a přivádějí další lidi, kte-
ří jsou tolik potřeba,“ dodává
Čipera. TEREZA ŠIMURDOVÁ
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 ROSSY DE PALMA
MATHIAS HONORE 

EDITOR ANTOINE VAREILLE 

 MAXIME DESPREZ  MICHAEL TORDJMAN

AXEL FILMS PRODUCTION  STUDIOCANAL  M6 FILMS COPRODUCTION

CANAL+  CINÉ+  W9

ESKÝ DABING
FilmTAREKA BOUDALI

V KINECH OD 27. ČERVNA 2024

WITH MARIE-ANNE CHAZEL  REEM KHERICI  ÉLODIE FONTAN  FRANCK GASTAMBIDE

CHANTAL LADESOU  MICHÈLE LAROQUE  PACO BOISSON  WITH THE PARTICIPATION OF JEAN-LUC COUCHARD  

WITH THE PARTICIPATION OF

WITH THE PARTICIPATION OF ROSSY DE PALMA

WITH THE PARTICIPATION OF

SCREENPLAY BY TAREK BOUDALI  

SCREENPLAY BY

CINEMATOGRAPHY VINCENT RICHARD  

CINEMATOGRAPHY

PRODUCTION MANAGER BERNARD SEITZ  FIRST ASSISTANT DIRECTOR MATHIAS HONORE 

SET DESIGNER HERVÉ GALLET  COSTUME DESIGNER CLAIRE LACAZE & SANDRA GUTIERREZ  

&

SOUND ENGINEER ARNAUD LAVALEIX  EDITOR ANTOINE VAREILLE 

SOUND DESIGNER & CO MIXER FRÉDÉRIC LE LOUET  MIXER JULIEN PEREZ  ORIGINAL SCORE MAXIME DESPREZ  MICHAEL TORDJMAN

ORIGINAL SCORE

PRODUCED BY CHRISTOPHE CERVONI  MARC FISZMAN  AN AXEL FILMS PRODUCTION  STUDIOCANAL  M6 FILMS 

WITH THE PARTICIPATION OF CANAL+  CINÉ+  W9

ČESKÝ DABING

ŠÍLENÁ
FRANCOUZSKÁ

PARODIE

inzerce

AI asistenci podle předpokladů
nezvládne. ASISTUJME.CZ

Asistence je obyčejná prá-
ce, srovnatelná s jinými.

• Asistent neplní regály
v obchodě, ale u někoho
doma. Neuklízí kancelář,
ale obývací pokoj, nevaří
čaj v restauraci, ale svému
klientovi.

• „Asistence je práce, která
není jednotvárná, má smy-
sl,“ uvádí Pražské kreativ-
ní studio Družina. TESHandicapovaní si zaslouží rovné

pracovní příležitosti. PROFIMEDIA

„Tady jsou potřeba ruce,
nohy a hlavně srdce“

POMOC DRUHÝM
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Může se hodit do vaší cestovní lékárničky

Před použitím zdravotnických prostředků si pečlivě pročtěte jejich návod k použití a dostupné informace o jejich bezpečném použití. Výše zobrazené produkty značky LIVSANE jsou zdravotnické prostředky. Podstata určeného účelu
jejich použití je uvedena v jejich popisu výše. V některých kamenných lékárnách BENUmůže být zboží dostupné pouze na objednávku. Rovněž běžné ceny zboží se mohou v jednotlivých kamenných lékárnách BENU lišit. Informujte se ve své
kamenné lékárně BENU o dostupnosti a běžné ceně zboží. Případné změny a tiskové chyby jsou vyhrazeny. *Ceny, které jsou uvedené jako dlouhodobě výhodné, výhodné či jakkoliv snížené a/nebo zlevněné, platí pouze pro členy věrnostního
programu BENU PLUS, a to po předložení aktivní karty BENU PLUS při nákupu.

LIVSANE
Dětské náplasti
v plechové dóze
20 kusů

• Hypoalegenní
a prodyšné dětské
náplasti na poranění.

• Odpuzují vodu
a nečistoty.

89 Kč

Zdravotnický prostředek
určený k překrytí vnějších
poranění pokožky.

LIVSANE
Náplasti Aqua
Protect
20 kusů

• Voděodolné, k překrytí
povrchových ran.

• Ideálně při koupání
a plavání.

49 Kč

Zdravotnický prostředek
určený k voděodolnému
překrytí vnějších poranění
pokožky.

LIVSANE
Čisticí sprej
na rány
50ml

• Nepálivý čistící sprej
v praktickém balení do
domácnosti i na cesty.

• Slouží pro čištění, zvlhčení
a hojení akutních ran, jako
jsou odřeniny nebo řezy.

139 Kč

125 Kč*

Zdravotnický prostředek
určený k čištění, zvlhčení
a hojení akutních ran, jako
jsou odřeniny, řezy
a popáleniny 1. a 2. stupně.

Špičatá
Ikonická Madonnina špiča-
tá podprsenka opět ožívá.
Nezapomenutelný módní
trend v podobě špičaté
podprsenky, již poprvé
v roce 1990 oblékla na
svém turné popová diva,
se objevila na akci Vogue
World Paris 2024 v Paříži.
Zářila v ní modelka Cara
Delevingne. Tento módní
výstřelek tenkrát vzešel
z rukou francouzského
módního návrháře Jeana
Paula Gaultiera. Jeho podpr-
senku nosila i česká kráska
Eva Herzigová. PROFIMEDIA

inzerce

Dagmar Havlová prodala vět-
šinový podíl v pražském Palá-
ci Lucerna za téměř miliardu
korun skupině BTL. Švagrové
prezidenta Václava Havla zů-
stal podíl 25 procent. Uvedl
to server Forbes. Peníze z pro-
deje budou podle Havlové vy-
užity na rekonstrukci objek-
tu, který je od roku 2017 ná-
rodní kulturní památkou.
„Miliardářů, kteří by Lucernu

zhltli, je spousta. Pro mě bylo
důležité spojit se s někým,
kdo zachová tradici, hodnoty
a společenský účel celého
místa,“ říká k prodeji Havlo-
vá právě o skupině BTL. Právě
jejího vlastníka Jana Vilda
zná Havlová už od revoluce
v roce 1989. K prodeji podílu
v Lucerně se Havlová rozhod-
la kvůli vysokým nákladům
na opravy paláce. „Všechno

půjde na rozsáhlé rekonstruk-
ce a do souvisejících oprav, já
si z obchodu peníze neodná-
ším,“ uvádí k prodeji. Lucer-
nu mezi Vodičkovou a Ště-
pánskou ulicí postavil Vác-
slav Havel, dědeček pozdější-
ho prezidenta Václava Havla
a jeho bratra Ivana. Záhy po
svém vzniku se stala centrem
kulturního a společenského
života v Praze. ČTK

V Brně byl překonán
rekord z roku 2002.
Meteorologové zaznamenali
za první tři červnové týdny na
stanici v Brně-Žabovřeskách
extrémní srážkové úhrny.
Srážky tu už dosáhly více než
dvojnásobku dosud nejvyšší-
ho naměřeného úhrnu. Stani-
ce umístěná v Českém
hydrometeorologickém ústa-

vu (ČHMÚ) zatím naměřila
216 milimetrů.
Dosavadní rekord je z roku

2002, kdy to bylo 101milime-
trů, uvedl na síti X vedoucí od-
dělení kvality ovzduší na br-
něnské pobočce ČHMÚ Já-
chym Brzezina. Stanice fun-
guje od roku 1980. Další re-
kord, který letos zaznamena-
la, je počet dnů se srážkami
nad deset milimetrů, kterých
bylo pět. ČTK

V porovnání s dalšími stanice-
mi na území Česka je ta žabo-
vřeská těsně druhá za Ropicí
na Frýdecko-Místecku, a to
i v porovnání s horskými
stanicemi, které jsou obvykle
výrazně deštivější než Brno.

• Na řadě míst Česka jsou červ-
nové úhrny nadprůměrné
a nadprůměrná bilance je ně-

kde i v porovnání celého ob-
dobí od začátku roku. Červ-
nový úhrn na žabovřeské
stanici je daný silnými bouř-
kami s intenzivními dešti.

• Podle meteorologů nelze
obvykle určit příčiny, proč
v daném období prší nejvíce
na konkrétním místě a jde
o souhru náhod. ČTK
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Ani korunu od miliardářeŽabovřesky
plné vody

PROČ NĚKDE PRŠÍ VÍC? JDE O SOUHRU NÁHOD
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Elektromobilitu
v „malém“ žádný
Brusel neinicioval.
Přesto se rozvíjí tako-
vým tempem, že už
se začínají bouřit
chodci.

I když vědí, že cyklisté nesmě-
jí „požít“, vytočí na občer-
stvovnách podél cyklostezek
hlavně během léta hospodští
tisíce půllitrů piva. Lidé na ko-
lech se totiž obecně v tako-
vém případě nepovažují za
účastníky silničního provo-
zu. Jenže cyklotrasy tu a tam
sjedou z vyhrazené trasy na
běžnou silnici. A tam už jde
o zdraví i životy.

Piju já, jedu já. Senátorka si
nebere servítky
„Například v roce 2022 vyšet-
řovali policisté 2834 nehod,
které zapříčinili cyklisté. Al-
kohol hrál roli u 819 zavině-
ných nehod. Cyklisté pod vli-
vem alkoholu byli viníky
v 782 případech. V 550 přípa-
dech bylo jezdcům naměře-
no více než 1,51 promile,“
konstatuje Markéta Novotná
z Týmu silniční bezpečnosti.
Že porušování pravidel,

i těch alespoň ze slušnosti, už
rezonuje i u chodecké části
populace, dokládá reakce bý-
valé ministryně spravedl-
nosti a současné senátorky
Daniely Kovářové.
„Co na tom, že pravidla sil-

ničního provozu by měla pla-
tit i pro ně? Na ně si nikdo ni-
kdy nepřijde, žádní policisté
je nikdy nezastaví ani ne-
zkontrolují. Nadčlověk na ko-

lečkách se nikomu nezpoví-
dá. On může, co si zamane.
A dává to svému okolí povýše-
ně najevo. Co na tom, že je-
jich elektrokola a koloběžky
váží víc než lidé, co chodí po
dvou, co jim ustrašeně uhýba-
jí, co se děsí, že jim kolečkáři
zezadu vjedou na paty? Co na
tom, že ze srážky chodce
s nadčlověkem vychází člo-
věk jako slabší živočišný
druh? Vrcholem novodobého
papalášství je cyklista kličku-
jící po vozovce s telefonem
v ruce,“ reaguje Kovářová.

Jsou koloběžkaři alespoň
někdy střízliví?
Senátorka si všímá i toho, jak
se „nadlidi na kolečkách“,
jak je pojmenovává, stále čas-
těji nevyhýbají popíjení alko-
holu. V posledních letech se
zásluhou elektromobility za-
řadilimezi alkoholové hříšní-
ky i elektrocyklisté a hlavně
elektrokoloběžkaři.
Ti výrazně porušují předpisy,
i když také patřímezi účastní-
ky silničního provozu. „Řidi-
či elektrokoloběžek se na po-

čtu nehod zaviněných kolo-
běžkami podílejí více jak z 86
procent. Alarmující je počet
nehod zaviněných řidiči kolo-
běžek pod vlivem alkoholu,“
upozorňuje zástupce šéfa do-
pravní policie Michal Hod-
boď. Poslední průzkumy tako-
vé tvrzení neomylně dokazu-
jí.
„Téměř tři z deseti českých

uživatelů elektrokoloběžek,
kteří se mezinárodního prů-
zkumu postojů účastníků
silničního provozu zúčastni-
li, přiznalo, že v uplynulých
třiceti dnech jeli alespoň jed-
nou na elektrokoloběžce pod
vlivem alkoholu,“ uvádí Jin-
dřich Frič, ředitel Centra do-
pravního průzkumu (CDP).
V roce 2023 bylo evidováno

354 zraněných osob, které
jely na elektrokoloběžkách,
288 z nich (81,4 procenta)
pak bylo Policií ČR shledáno
viníky těchto nehod. U 134
z nich byla zjištěna přítom-
nost alkoholu, případně řidič
odmítl dechovou zkoušku.
„Alkohol z hlediska lidského
selhání přispívá ke vzniku do-

pravních nehod se zraněním
cyklistů v sedmi procen-
tech,“ doplňuje nehodová
data Kateřina Bucsuházy z ob-
lasti Hloubkové analýzy do-
pravních nehod Centra do-
pravního výzkumu.

Podrobné informace o ne-
hodovosti kolařů i dalších už
experti a policie zařazují také
do portálu Nehody.cz. Infor-
mace už rozlišují, kdo neho-
dy zavinil, a to už i ty na kolo-
běžkách. PAVEL HRABICA

Zvyšující se počet nehod
cyklistů a koloběžkařů má
už své finanční vyjádření.

• Socioekonomické ztráty
z nehod s účastí jezdců
na elektrokoloběžkách
dosáhly v loňském roce
1,4 miliardy korun.

• Na elektrokoloběžkách
se za prvních pět měsíců
roku 2024 zranilo těžce
12 jezdců, 177 lehce. Je to
o pět, respektive o 34 zra-
něných víc než za stejné
období roku 2023.

• Nejvýkonnější elektrokolo-
běžky jezdí až 130 kilomet-
rů v hodině. PH

Jsou to
nadlidi.

Něco víc než my
všichni ostatní.
Jsou totiž na
kolečkách.
Řítí se po
chodnících,
po přechodech,
po pěších
zónách, proti
autům, proti
tramvajím,
do protisměru,
do zákazu
vjezdu.
DANIELA KOVÁŘOVÁ, SENÁTORKA

inzerce

Plníme právě jiné, důležitější úkoly. Tak zdůvodňují policisté situace,
kdy nevykážou koloběžkaře z chodníků. 3x METRO

V protisměru a po chodníku.
Běžný obrázek z našich měst.

Navzdory ujišťování radnic
i provozovatelů stále překážejí.

NENÍ TO ZADARMO

Pavel Šporcl
Adam Plachetka
František Kinský
Bára Šporclová Kodetová
Matyáš Novák
Dagmar Šašková
Ondřej Havelka
Clarinet Factory
Czech Ensemble Baroque
VÚS Ondráš

FESTIVAL PODPORUJÍ:

hudbaznojmo.cz
10.–28. 7. 2024

Kliďte se z cesty. Jede „šlechta
na kolečkách“ a lidé se jí bojí



Každý
potřebuje
bydlet

Investujeme do obecních bytů.
Pomáháme k dostupnému
bydlení i střední třídě.

bydleniprozivot.gov.cz
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Od začátku tohoto roku mo-
hou diváci ranního zpravo-
dajsko-publicistického bloku
Nový den televize CNN Prima
News vídat usměvavou tvář
Sabiny Dračkové. Po boku ko-
legy Jiřího Šlégla v tomto po-
řadu společně působí coby
druhémoderátorské duo. Ces-
ta vystudované novinářky do
pořadu, který se v brzkých
ranních hodinách zaměřuje
nejen na zpravodajství a pub-
licistiku, ale také na spotřebi-
telská a aktuální témata, kte-
rá hýbou společností, nebyla
přímá. Vedla například přes
politickou redakci deníku
Blesk i moderovování klasic-
kých zpráv na CNN Prima
News, kdemimo jiné i nadále
zastává v pozici parlamentní
zpravodajky.

Popište námvaši cestu do
CNNPrimaNEWS?
Studovala jsem multimediál-
ní žurnalistiku amediální stu-
dia a ze všech formátů mi
zpravodajství bylo vždy nej-
blíž. Za posledních osm let
jsem si kromě práce v růz-
ných českých televizích a re-
dakcích vyzkoušela třeba
i práci na ministerstvu, ale
před necelými čtyřmi lety
jsem zakotvila jako politická
reportérka tady a mám pocit,
že tak to má být a jsem tu
správně.

Před časem jste přijala roli
moderátorkyNového dne.
Která témata podle vás ráno
nejlépe probudí diváky?
V tom máme naprosto jasno.
Divák se od nás ránomusí do-
zvědět prostě všechno. Všech-
no, co by se mu mohlo hodit,
co by ho mohlo pobavit a co

mu pomůže se rychle zorien-
tovat. My se staráme o to, aby
to bylo příjemné a aby nebyl
zahlcený balastem a zbyteč-
nými informacemi, protože
na to po ránu nikdo není zvě-
davý. Když se ptáte na kon-
krétní témata, tak ráno se
snažíme, aby ve vysílání No-
vého dne bylo vždy něco
o zdraví, o bezpečnosti třeba
na silnicích, nabízíme tipy,
jak ušetřit, ale i co dělat ve
volném čase, přehled nově
platných pravidel a zákonů
a tak dále. Aktuální zpravo-
dajství je pro nás samozřej-
mostí.

Působíte i jako politická
reportérka, například ve
volebních štábech. Jak
vnímáte atmosféru v nich?
Ve volebních štábech je ne-
skutečně napjatá atmosféra!
Politici tam mají často nervy
doslova na pochodu, jde jim
o to, jestli se udrží ve svých
křeslech, jestli získají nové
pozice a moc, a nás novináře
zajímá, jak se budou chtít sta-
rat o naši zemi a jestli budou
umět splnit to, co měsíce
a roky občanům slibují. To
všechno se v těch dnech na
následující roky rozhoduje,
často to napětí a sčítání trvají
až do noci, a tak dlouho se ně-
kdy ani politici nevydrží pře-
tvařovat.

Kdy jste nervóznější? Ve stu-
diu při živém vysílání, nebo
při živých zpravodajských
vstupech?
Pořad Nový den vysíláme
prakticky v kuse tři hodiny,
živé vstupy z terénu jsou tře-
ba jen na pár minut, ale obo-
jemá svoje a trochu nervózní

jsem vždycky, jsem totiž pun-
tičkářka a chci, aby to bylo
perfektní. Nutí mě to si udě-
lat o to pečlivější přípravu,
abych si byla jistá, že se na
sebe a na svoji paměť můžu
spolehnout. Čísla, data a část-
ky si vždy raději napíšu barev-
ně do poznámek, je to takový
tahák, který i diváci vidí, že
máme na papíře nebo v počí-
tači. Někdy ho ani nevyužiju,
ale jistota je jistota. Nervózní
bývám trochu před rozhovo-
ry v angličtině.

Komunikujete s kolegy
z Ameriky, že?
Spojujeme se s kolegy ze
CNN z USA nebo třeba z Vel-
ké Británie, jindy zase natá-
čím třeba v Bruselu a napří-
klad francouzský přízvuk do-
káže člověka potrápit, i když
angličtinu ovládá. Celkově si
myslím, že trocha nervozity,
nebo spíš takového toho na-
pětí, je při naší práci zdravá,
člověka to udržuje ve střehu.
Pokud někdo říká, že ani na
vteřinu před živým přeno-
sem nervózní není, přijde
mi, žemuna tommoc nezále-
ží. Ale možná se pletu.

Politická témata tedy přináší-
te i ze zahraničí. Jaký byl váš
největší zážitek?
V dubnu jsem byla v sídle
amerického prezidenta v Bí-
lém domě. Bylo to kvůli ná-
vštěvě českého premiéra ve
Spojených státech, kterou
jsem tam s kameramanem
Standou Bašteckým měla na
starost. Těžko to vysvětlit, je
fakt, že lidé v mém věku mí-
vají většinou jiné sny, ale pro
mě jako politickou reportér-
ku byla Oválná pracovna ne-

jen velká zodpovědnost, ale
i splněný sen.

Cestujete i jen pro zábavu?
Cestuju moc ráda, s nadsáz-
kou říkám, že možná kdy-
bych cestovala méně, tak
jsem si už našetřila na byt
v Praze. Což je vzhledem
k těm vysokým cenám bytů
samozřejmě nesmysl. Miluju
Itálii. A s kamarádkou občas
vyrazíme někam dál na
lowcost dobrodružnou dovo-
lenou. Před pár lety jsme na-
příklad byly s batohem vGua-
temale, kde jsme třeba
přespaly na sopce. Po cestě
jsme se zastavovaly i ve Wa-
shingtonu DC a já jí venku za
plotem u Bílého domu říkala,
jak moc chci jednou pracov-
ně právě do Oválné pracovny.

Co děláte ve volném čase?
Ráda chodím do přírody, oblí-
bila jsem si Krušné hory.
Když můžu odjet z Prahy na
víc dnů, vyrážím za rodiči na
Hanou. Ať už je to ve městě,
nebo na vesnici, nejradši
jsem ale vždy venku. S rodi-
nou a kamarády rádi chodí-
me do letního kina. Mimo-
chodem to semi letos propoji-
lo i s prací, protože budu uvá-
dět další ročník Paramount
MAX kina u obchodního cen-
tra na Černém Mostě, kam
vás tímto zvu!

Viděla jste seriál Dobré ráno,
Brno!, který pojednává o vysí-
lání ranního pořadu? Nastala
v němnějaká situace, u které
jste si řekla, že nápadně při-
pomíná realitu vaší profese?
Viděla jsem jeden díl, ale
moc mě to nechytlo, tak ne-
vím. FILIP JAROŠEVSKÝ

Dračková má v oblibě vyrážet
i do terénu mezi politiky.

Sabina Dračková se nebojí hosty
svého pořadu i konfrontovat.

Již tento čtvrtek odstar-
tuje u hlavního vchodu
do Centra Černý Most
další ročník oblíbeného
letního kina.

• Od patnácti hodin bu-
dou připraveny skáka-
cí hrady i maskoti z ob-
líbených dětských po-
řadů Tlapková patrola
a SpongeBob. Chybět
nebude šestimetrový
podmořský svět. Po
setmění, zhruba v de-
vět večer, se pak na
plátně předvede právě
Tlapková patrola ve
filmu. MET

Moderátorka Nového dne se po boku kolegy Jiřího Šlégla poprvé
objevila 8. ledna v 5.55 na Primě a CNN Prima NEWS. 4x FTV PRIMA

Mezi ní a kolegou Šléglem je
značný výškový rozdíl.

„Kdybych cestovala
méně, mám na byt“

PSÍ KINO
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Pečujte
o své tělo
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Pálení při močení,
bolest v podbřišku
a časté „běhání“
na toaletu. Záněty
močových cest
bývají v létě hojným
problémem
především u žen.
Zánět močových cest je širší
termín, který zahrnuje one-
mocnění jakékoliv části mo-
čového ústrojí – močové tru-
bice, močového měchýře
a ledvin. Záněty mohou způ-
sobit bakterie, mechanické

podráždění, alergie, kvasin-
ky nebo i léky.
Nejčastějším původcem in-

fekce jsou ale bakterie, které
se dostanou do močového
traktu a začnou se zde roz-
množovat. „Nejčastějším pů-
vodcem je Escherichia coli,
zkráceně E. coli, bakterie při-
rozeně se vyskytující ve stře-
vech, která může být do mo-
čové trubice zavlečena z ko-
nečníku například při ne-
správném utírání po stolici
nebo během análního sty-
ku,“ vysvětluje gynekoložka
MUDr. Kristýna Koutná.

Až stokrát častěji
postihuje ženy
Tento problém je velmi rozší-
řený u žen – třetina všech po-
prvé onemocní před dovrše-
ním 24 let. Zánětem trpí dív-
ky po prvním roce života
třicetkrát častěji než chlapci,
a ženy dokonce stokrát častě-
ji ve věku 20 až 50 let. Důvo-
dem je odlišné uložení močo-
vé trubice. Zatímco u žen
měří čtyři centimetry, muž-
ská je čtyřikrát až pětkrát del-
ší, a bakterie tak musí urazit
delší cestu, než pronikne do
močových cest.
Onemocnění se bohužel

často opakuje proto, že se
předchozí zánět pořádně ne-
doléčil. Zajímavostí ovšem je,
že opakovaný zánět je větši-
nou vyvolán jinou bakterií
než předchozí. O chronic-
kých obtížích mluvíme teh-
dy, objeví-li se dva a vícekrát

za půl roku nebo třikrát roč-
ně. Riziko opakovaných
infekcí roste s věkem, dále
u diabetiček, u žen s oslabe-
nou imunitou a těhotných.
Chronický zánět měchýře

je podobný akutnímu, ale ob-
vykle s mírnějšími příznaky.
Mezi běžné symptomy patří
bolest, řezání a pálení přimo-
čení, bolest v podbřišku a bed-
rech a zapáchající tmavá
moč. „Chronické záněty ve-
dou ke snižování kapacity
močovéhoměchýře a k častěj-
ší potřebě močení. Rovněž se
zvyšuje riziko šíření infekce
do dalších částí močových
cest a do ledvin,“ říká gyneko-
ložka Koutná. Léčba spočívá
zpravidla v podávání antibio-
tik či chemoterapeutik, jež
bakterie zahubí a ty se nemo-
hou dále množit. Při užívání
antibiotik se obecně doporu-
čuje užívat i probiotika pro
obnovu střevní mikroflóry.

Pijte a nepobývejte
vmokrých plavkách
A jaká je prevence? Na prv-
ním místě je to dostatečný
a pravidelný pitný režim, ne-
zadržování močení, správná
intimní hygiena a prodyšné
spodní prádlo. Vyvarujte se
prochladnutí, protože nachla-
zenímočovéhoměchýře osla-
bí imunitu a problém je na
světě. Rizikové je především
letní koupání, tedy delší po-
byt v mokrých plavkách
v horkém počasí, které záro-
veň zvyšuje nároky na dodr-

žení pitného režimu. Velmi
důležitou prevencí je odpoví-
dající hygiena, zejména po vy-
prázdnění na toaletě správně
otírat intimní partie zepředu
dozadu, aby se bakterie nedo-
stávaly do blízkosti močo-
vých cest. Zároveň používejte
kvalitní přípravky namytí ur-
čené pro intimní hygienu,

které nenarušují přirozenou
mikroflóru.
K posílení imunitního sys-

tému a funkce močových
cest se doporučují doplňky
stravy s přírodními složkami
s regeneračními a dezinfekč-
ními účinky. Mohou urychlit
léčbu a snížit riziko návratu
infekce. KAMILA HUDEČKOVÁ

V létě je rizikem zůstávat dlouho v mokrých plavkách. PROFIMEDIA

Ženy trpí na zánět
močových cest mnohem
více. Jak ho poznat?

• Pálení a řezání při močení
nebo bolest močového
měchýře po vyprázdnění,
častější močení a náhlé
nutkání na močení, slabší
nebo až nitkovitý proud
při močení a neúplně
vyprázdnění.

• Změna moči, ať už jde
o zakalení, zápach, nebo
příměs krve, bolest
v podbřišku, únava, zvýše-
ná teplota, bolest zad,
samovolný únik moče.

VAŠE PRVNÍ POMOC Z LÉKÁRNY

Schwabe Czech s.r.o.
150 00 Praha 5, Pod Klikovkou 1917/4, e-mail: info@schwabe.cz

Schwabe
Czech
From Nature. For Health.

Canephron® je lék k vnitřnímu užití. Účinnými složkami jsou výtažky z nati zeměžluče, kořene libečku a listů rozmarýnu. Před použitím si pečlivě přečtěte příbalový leták.
Použití tohoto tradičního rostlinného léčivého přípravku je založeno výlučně na zkušenosti z dlouhodobého použití. Žádejte ve své lékárně.

K léčbě zánětů močových cest
Silou 3 rostlinných extraktů pomáhá:

vypláchnout bakterie
ulevit od bolesti a křečí
léčit zánět

Canephron®

www.canephron.cz

inzerce

Záněty močových cest. Důležitý
je pitný režim a správné prádlo

PÁLENÍ A ŘEZÁNÍ

zdraví ženy
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Menstruace je
přirozený proces
v životě ženy, nicmé-
ně spousta z nich
potvrdí, že to není
nic příjemného.
Zvláště ty, které trpí
při krvácení bolestí
nebo nevolností.

Menstruační cyklus je přiro-
zenou součástí reprodukční-
ho systému ženy a připravuje
její tělo na možné těhoten-
ství. Každá žena může proží-
vat tyto fáze a s nimi spojené
symptomy individuálně. „Ne-
příjemné pocity během men-
struace, jako jsou bolesti hla-
vy a nevolnost, jsou způsobe-
ny hormonálními změnami
v těle ženy. Hladina estroge-
nu klesá před začátkemmen-
struace, což může vyvolat bo-
lesti hlavy. Menstruační mi-
grény se mohou objevit před,
během nebo i po menstrua-
ci,“ vysvětluje Jiří Emmer ze
společnosti Onapharm a por-
tálu egynda.cz.
Některé ženy trpí i silnými

bolestmi břicha. Je to dané
tím, že se při pravidelném
měsíčním krvácení snaží dě-
loha vyloučit svou výstelku,
což vyvolává kontrakce.
„Tyto kontrakce jsou řízeny

prostaglandiny – látkami, je-
jichž vyšší hladiny jsou spoje-
ny se silnějšími menstruační-
mi křečemi. Příčinou křečí
a bolestí bývá též porušení
rovnováhy hormonů – estro-
genu a progesteronu, které
produkují vaječníky. Příči-
nou mohou být i problémy

pánevního dna,“ vysvětluje
lékař Emmer.

Teplo a cvičení
Proti bolesti, respektive zmír-
nění křečí, pomáhá teplo –
přiložte teplý obklad nebo la-
hev s teplou vodou na břicho,
čímž se uvolní stažené svaly.

Pomocimůže i pravidelné cvi-
čení, například jóga, které
zlepší průtok krve a uvolní
svalové napětí. Na bolest po-
máhají léky, které se dají vol-
ně koupit v lékárně, případ-
ně extrakt z drmku či bylin-
né čaje proti křečím. „Je důle-
žité si též uvědomit, že ne

všechny metody fungují pro
každého stejně. Je tedy po-
třeba vyzkoušet různé přístu-
py, abyste našli to, co vámnej-
lépe vyhovuje,“ doporučuje
lékař.
Smenstruací je spojená dal-

ší nepříjemnost – a tou je pre-
menstruační syndrom, což je
souhrn cyklicky se opakují-
cích psychických a tělesných
obtíží, které se objevují po
ovulaci. Jakmile začne krváce-
ní, symptomymizí. Postihuje
pravidelně až čtvrtinu žen.

Zabolí i klouby
Kromě bolesti hlavy mohou
příznaky zahrnovat také citli-
vost prsou, otoky, zapom-
nětlivost, náladovost, úzkost
nebo napětí. Objevit se může
i bolest kloubů, svalů, zvýše-
ní hmotnosti, zhoršení stavu
pleti, zvýšená chuť k jídlu,
především chuť na sladké.
Žena se cítí unavená a mívá
potíže s usínáním. K tomu se
často přidají výkyvy nálad,
zlost, výbuchy hněvu, podráž-
děnost, přecitlivělost, pla-
čtivost, úzkost, deprese, změ-
na libida, nedostatek energie
a neschopnost se soustředit.
Hlavní příčinou jsou hor-

monální změny – hladiny es-
trogenu a progesteronu kolí-
sají a dochází k ovulaci, což
spouští řadu fyziologických
procesů. Mezi rizikové fakto-
ry patří ale také obezita
a kouření. KAMILA HUDEČKOVÁ

Nejběžnější bolestí při menstruaci bývá bolest v podbřišku. PROFIMEDIA

K dostání v lékárnách.
Pečlivě čtěte příbalovou informaci. Flector® Rapidcaps 25 mg měkké tobolky, léčivý přípravek k vnitřnímu užití
s účinnou látkou diklofenak-epolamin. Pro krátkodobou léčbu mírné až středně silné bolesti (jako např. bolest
hlavy, zubů a menstruační bolest, po poradě s lékařem revmatická a svalová bolest).

IBSA PHARMA s.r.o., Senovážné nám. 1463/5, 110 00 Praha 1, www.ibsa-pharma.cz

NOVINKA

IBSA-FCAP-019-2023/8

Rychlá úleva od bolesti
Účinně léčí bolest např. hlavy, zubů a bolest při menstruaci
Měkké želatinové tobolky rychle uvolňují účinnou látku

inzerce

Od bolesti může pomoci
teplý obklad nebo jóga

zdraví ženy
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Návaly horka, změny
nálad, horší vlasy či
pleť, nespavost.
To vše může ženy
v přechodu trápit.

S příchodemmenopauzy a vy-
mizením menstruace přesta-
ne být žena plodná. Někdy
toto období doprovází nepří-
jemné pocity, nejčastěji to bý-
vají návaly horka nebo výky-
vy nálad, které souvisejí pře-
devším se sníženou produkcí
některých hormonů, přede-
vším estrogenu a progestero-
nu. To má za následek těles-
né,metabolické, ale i psychic-
ké změny.
Ale jsou to i jiné hormony

– například takzvaný hor-
mon štěstí – serotonin, který
může za to, že se žena necítí
dobře, pociťuje hněv, vztek
nebo úzkosti, či naopak pře-
citlivělost. Změny jsou ale i fy-
zické – časté bývá řídnutí vla-
sů, zvýšený růst ochlupení na
těle a tváři a změny v kvalitě
pokožky a sliznic. „Pokles
estrogenu totiž vyvolává zvý-
šení produkce androgenů,
tedy mužských pohlavních
hormonů. Jejich nadměrné
množství může zmenšovat
vlasové folikuly, cožmá za ná-
sledek vypadávání vlasů,“ při-
bližuje renomovaný gyneko-
log a sexuolog Pavel Turčan.

Dalším důsledkemmenopau-
zy jsou křehké nehty, které
se třepí a lámou. A změny
jsou vidět i na samotné pleti,
protože s poklesem estroge-
nu se snižuje také produkce
kolagenu v pokožce, což zna-
mená, že pleť ztrácí na obje-
mu a pevnosti. Některé ženy
si v důsledku hormonální ne-
rovnováhy mohou všimnout
vyšší tvorby pupínků.
Ženy také v poměrně velké

míře trápí po přechodu ne-
spavost. Některé studie do-
konce uvádějí, že se zhoršená
kvalita spánku týká až polovi-
ny žen, které procházejí me-
nopauzou. A o slovo se hlásí
také osteoporóza, tedy řídnu-
tí kostí, a s tím zvýšené riziko
zlomenin.

Pozor na alkohol
Odborníci se vesměs shodují,
že by ženy v menopauze ne-
měly příliš holdovat alkoho-
lu. Prohlubuje totiž typické
přechodové obtíže. Velmi čas-
tou praxí je nalít si sklenici
vína či piva, případně si do-
přát panák pálenky v situaci,
kdy se cítíme pod tlakem, ve
stresu nebo nás pohltí úzkost
a smutek. Přestože to na prv-
ní pohled může skutečně
přinést krátkodobou úlevu,
z dlouhodobějšího hlediska
je toto řešení neúčinné. Stavy
úzkosti totiž alkohol ve vý-
sledku prohlubuje, dokonce
se může v důsledku nadměr-
né konzumace alkoholu roz-
vinout deprese, a navíc popí-
jení ve špatném rozpoložení

jen prošlapává cestu k závis-
losti. Pro ženy v menopauze
je to o to náročnější, protože
trpí v tomto období výkyvy
nálad, mají sklony k úzkos-
tem, a dokonce až deprese
jsou mnohem obvyklejší. Al-
kohol tedy může jejich obtí-
že ještě prohloubit.
Ale to není všechno – alko-

hol také zhoršuje návaly hor-
ka, kterými ženy často trpí –
z ničeho nic se orosí po celém
těle, zrudnou jim tváře a zalije
je vlna horka. Po chvíli tento
pocit odezní, aby se za krátký
čas opět přihlásil. Přímou příči-
nou je náhle zvýšená tepová
frekvence a dilatace krevních
cév, což vede ke zvýšenému
průtoku krve. „Alkohol má na
organismus obdobný účinek,

což přirozeně může ve výsled-
ku návaly horka ještě zhoršit.
Mohou mít silnější intenzitu
a objevovat se častěji,“ vysvět-
luje gynekolog Turčan.

Výkyvy i obtížemají řešení
Každopádně všechny nepří-
jemné projevy menopauzy
jsou individuální mírou i dél-
kou trvání a je možné je spo-
lečně s lékařem řešit. Vždy zá-
leží na druhu a intenzitě obtí-
ží, podle toho lékař zvolí způ-
sob terapie. Základem je ome-
zit výkyvy hormonů, a to buď
cestou přírodních látek, kte-
ré obsahují fytoestrogeny,
nebo prostřednictvímhormo-
nální substituční terapie, kdy
se podávají malé dávky estro-
genu a progesteronu. HUD

Když hladina hormonů
klesá a hlásí se menopauza

Jak zmírnit příznaky
menopauzy.

• Jezte potraviny bohaté
na fytoestrogeny: sóju,
celozrnné žitné pečivo,
lněný olej, červené
hroznové víno.

• Vyhýbejte se tučným
jídlům.

• Přestaňte kouřit, protože
kouření urychluje nástup
menopauzy. Omezte alkohol

a kofein, které zhoršují
hormonální rovnováhu.

• Hodně pijte, ideálně
obyčejnou vodu.

• Cvičte. Vyberte si vhodný
pohyb, který nezatěžuje
klouby.

• Choďte na sluníčko,
které pomáhá tělu tvořit
vitamin D. Ten absorbuje
vápník, a tak prospívá
kostem. HUD

Chytré hodinky, které vydrží
Garmin Venu Sq 2 jsou elegantní chytré GPS hodinky s vysoce jasným
AMOLED displejem, bohatou nabídkou sportovních a fitness funkcí
a dlouhou výdrží. Hodinky měří a podrobně zaznamenají většinu běž-
ných sportů. Jsou kompatibilní s Android i iOS telefony a mají podporu
bezkontaktního placení. Cena je od 5790 korun, www.garmin.cz.

PROFIMEDIA
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zdraví ženy



Fakt č. 1: Užívání doplňků
stravy má své výhody, ale
i různá úskalí
Vitaminy a minerály jsou
obecně považovány za bez-
pečné. Přesto je důležité být
obezřetný. Doplňky mohou
interagovat s jinými léky,
které užíváte. Mohou před-
stavovat riziko, pokud máte
určité zdravotní potíže, jako
je onemocnění jater, nebo
se chystáte na operaci. Také
je třeba si dát pozor v obdo-
bí těhotenství a kojení – ne
všechny suplementy jsou ur-
čeny pro tuto skupinu žen.
Velkou výhodou doplňků
stravy Beggs pro dospělé je
i to, že většinu z nich mohou
právě těhotné i kojící ma-
minky.

Tip: Před nákupem nebo užitím
doplňku stravy si přečtěte veš-
keré informace o jeho účincích,
indikacích a kontraindikacích.

Promluvte si se svým lékařem,
lékárníkem nebo nutričním spe-
cialistou o všech lécích, které uží-
váte, a o svém zdravotním stavu.

Fakt č. 2: Doplňky stravy
nejsou léky
Doplněk stravy je potravina
a nikoliv lék. Jedná se o kon-
centrovaný zdroj vitamínů
a minerálních látek nebo
dalších látek s nutričním
či fyziologickým účinkem.
Nepodléhá tedy regulačním
opatřením a před uvedením
na trh neprochází žádným
předběžným schvalova-
cím procesem jako je tomu
u léku. Stejně tak nemůže
vyřešit Vaše zdravotní pro-
blémy. Proto doplněk stravy
nelze považovat za prostřed-
ky určený k diagnostice, léč-
bě a prevenci nemocí.

Tip: Buďte na pozoru před do-
plňky stravy, které slibují vyléče-

ní nebo rychlé řešení zdravotní-
ho problému.

Fakt č. 3: Doplňky stravy
mají mnoho podob
Mezi nejběžnější formy do-
plňků patří tablety, gelové
kapsle nebo kapky. Tablety
jsou v podstatě aktivní látky
stlačeny pod velkým tlakem
do určitě podoby. S touto po-
dobou se nejčastěji setkáte
u léků.

Kapsle v sobě naopak obsa-
hují účinné látky v nestlače-
né podobě. S touto formou
se setkáte i u doplňků stravy
Beggs, které jsou ve většině
případů z hydroxypropylme-
thylcelulózy. Ta je skvělou
volbou pro vegany. Výjim-
kou je pak Beggs Omega-3,
EPA+DHA, který je tvořen
z želatinových kapslí obsa-
hující primárně rybí olej.

Kapky jsou pak vhodnou vol-
bou nejen pro děti, ale i pro
všechny, kterým polykání
větších tabletek nebo kapslí
může způsobovat problémy.
S touto formou se můžete
setkat u dětského doplňku
stravy Beggs Kids Vitamin
D3 400 IU BIO Olive Oil. Kap-
ky se dají dětem aplikovat
přímo na jazyk, bradavku
(pokud kojíte), do umělé
výživy, odstříkaného mléka,
džusu či malého množství
jídla.

Tip: Současný trh obsahuje mno-
ho podob doplňků stravy, a pro-
to si jednoduše můžete zvolit ten,
který je pro Vás nebo Vaše děťát-
ko nejpříjemnější.

Fakt č. 4: Méně je někdy
více
Vždy dodržujte doporučené
dávkování. Užívání vyšších
dávek některých vitamínů
a minerálů může způsobit
zdravotní problémy. Zvlášť
rizikové je nadměrné uží-
vání vitaminů rozpustných
v tucích (A, D, E a K), které se
vstřebávají přes střevní stě-
ny. Jejich hromadění v těle
může vyvolat toxickou reak-
ci. Například již pětinásobek
doporučené denní dávky vi-
taminu A může při pravidel-
ném užívání způsobit poško-
zení mozku a jater.

Tip: Pokud každodenně užíváte
několik druhů doplňků stravy
bez odborného doporučení či

předpisu, promluvte si se svým
lékařem. Pomůže Vám ujasnit si
zdravotní cíle a také Vám poradí
s výběrem vhodných vitaminů
a minerálů.

Fakt č. 5: Doplňky stravy
nenahrazují zdravý životní
styl
Základem tělesné a dušev-
ní harmonie je především
vyvážená strava, pravidelný
pohyb a dostatek spánku.
Přispět může také stabilní
sociální, pracovní a rodinné
zázemí a samozřejmě život-
ní styl bez návykových látek.
Vitaminy, minerály ani další
suplementy nic z toho nena-
hradí. Mohou však doplnit
mezery ve výživě.

Tip: Doplňky stravy nikdy neuží-
vejte místo skutečného jídla.

Fakt č. 6: Každý doplněk
stravy se lépe vstřebává
v jinou denní dobu
Kromě pestrého jídelníčku
a dodržování pitného reži-
mu může být také důležité,
v kterou denní dobu dopl-
něk stravy užijete. Některé
vitamíny jsou rozpustné
v tucích (např. vitamín A,
D3, E, K), proto je dobré je
konzumovat společně s jíd-
lem. U některých minerálů
je pak třeba si dát pozor, aby
se nekonzumovaly zároveň
s jinými a nebránily si tak
navzájem ve vstřebávání
(např. vápník, hořčík, žele-
zo).

6 faktů, které byste měli vědět
před užíváním doplňků stravy
Vitamíny a minerály jsou nezbytnou
součástí lidského organismu. Ač se jich
spousta nachází v běžné stravě, v dnešní
době na Vás vykukují suplementy
s různými kombinacemi vitamínů
a minerálů téměř na každém rohu.
Jak se v nich ale vyznat? Než začnete
s jejich užíváním, seznamte se s několika
důležitými fakty, které Vám objasní
jejich podstatu.
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Pro začátek bych se ráda ze-
ptala na obor gynekologie
v současnosti. Kam si myslí-
te, že se tento obor posunul?
Gynekologie je skvělý obor,

který jde neustále dopředu.
V gynekologii, jako i v jiných
oborech, došlo k integraci po-
kročilýchmoderních techno-
logií jak pro diagnostiku tak
i například pro jednodenní
chirurgii…O tom by se dalo
mluvit opravdu dlouho! Mů-
žeme využívat nejrůznějších
laboratorních metod - imu-
nohistochemii, genetiku,
v chirurgii ty nejmenší mož-
né nástroje o kterých ještě
bude řeč.
V dnešní době by mělo být

také naprostým standardem,
že i v běžné gynekologické
ambulanci má gynekolog
k dispozici moderní ultra-
zvuk, kolposkop, že používá
elektronickou dokumentaci,
eRecepty, eNeschopenky, že
komunikuje i ve virtuálním
prostředí, že je schopen být
propojen elektronicky s dal-
šími pracovišti a pracovat tak
co nejefektivněji.
Jiný je i přístup k pacient-

kám, alespoň řada pracovišť
jako je to naše, se o to snaží.
Chceme, aby všechny naše
pacientky měly to nejlepší,
co současná ambulantní gy-
nekologie nabízí a aby o tom
věděly:) Snažíme se k pacient-
kám přistupovat hodně indi-
viduálně, máme na ně dosta-

tek času. Já osobně dbám na
to, aby pacientky odcházely
z ambulance spokojené s po-
citem, že byly na pracovišti,
kde se odvádí dobrá práce,
aby se cítily komfortně a aby
všemu, co si říkáme, rozu-
měly.

Ve vaší praxi se zaměřujete
na gynekologickou opera-
tivu. O jaké gynekologické
zákroky se jedná?
V našem gynekologickém

centru na Poliklinice Hůr-
ka se věnujeme jednodenní
gynekologické chirurgii - to
je budoucnost našeho obo-
ru. Přímo v našem zařízení
provádíme řadu operačních
výkonů - výkony v děložní du-
tině, hysteroskopie, konizace,
zákroky na zevním genitálu
včetně těch kosmetických.
Máme moderně vybavený

zákrokový sál a mnoho výko-
nů, při kterých ženy běžně
stráví den či dva v nemoc-
ničním zařízení, my prová-
díme v režimu jednodenní
chirurgie. Dělají se jak v cel-
kové narkóze, tak v lokálním
umrtvení, po výkonu pacient-
ky odcházejí hned a nebo po
narkóze za 2 hodiny domů.
Právě výkony v lokálním
umrtvení patří k těm velmi
komfortním s minimálním
omezením pro pacientku
a jsou tím pádem čím dále
oblíbenější. Provádět tyto vý-
kony nám umožňuje právě

moderní vybavení, například
velmi tenké hysteroskopy,
kterými se dají dělat výkony
bez nutnosti celkové narkózy!

V rámci Centra primární
péče na Poliklinice Hůrka
zajišťujete komplexní gyne-
kologickou péči pro ženy. Vě-
nujete se také problematice
vulvovaginálního dyskom-
fortu a poruchám poševního
prostředí. Co to znamená?
To je další zajímavé téma.

Ženy často trápí nepohodlí,
suchost či svědění až bolesti
zevního genitálu nebo různé
druhy výtoků. Mívají i chro-
nické potíže. Je nepříjemné,

úterý 25. června 202412

Gynekologie je skvělý obor, který jde neustále dopředu
O novinkách v péči o ženské zdraví a tom,
co by mělo dnes být součástí každé
gynekologické ambulance jsme si povídali
s vedoucí lékařkou gynekologického
centra Polikliniky Hůrka, MUDr. Terezou
Čeledovou.
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že v těchto případech semůže
jednat i o výsledek nesprávné
léčby ordinované buď jiným
lékařem nebo samotnou pa-
cientkou. Řada pacientek
totiž považuje každý výtok či
svědění za „mykózu“ a zkouší
různé volně prodejné léky -
antimykotika, výplachy, které
z dlouhodobého hlediska na-
páchají více škody než užitku.
Co je obrovský nešvar

a problém - kultivační vyšet-
ření z pochvy! Chce jej každá
druhá pacientka a řada gyne-
kologů jej také zcela bez pro-
blémů udělá. Je to naprosto
nevhodný způsob vyšetření.
V pochvě jsou bakterie a kva-

sinky zcela normálně přítom-
ny, to je potřeba si uvědomit.
Pokud vezmeme kultivaci
z pochvy, tak vždy něco “vy-
roste”. To je zcela normální.
Jinak to ani být nemůže.
Výsledkem je pak neustálé
přeléčování nejrůznějšími
léky, likvidování přirozené
obranyschopnosti pochvy
a její mikroflóry a problém
je na světě. Na toto téma
bychom mohli mluvit ještě
dlouho. Nicméně “take-ho-
me message”: kultivace ne!
Daleko vhodnější a rychlejší
nástroj je oko - mikroskop -
Ph papírek a dobrý rozhovor
s pacientkou.
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Zásadní je
dostatečný pitný
režim.

Onemocnění ledvin je často
chronické a bezpříznakové,
takže o něm prakticky neví-
me. Přitom postihuje deset
procent populace. Patří mezi
civilizační nemoci, stejně
jako obezita, hypertenze
a cukrovka, které jsou záro-
veň hlavními rizikovými fak-
tory pro ledviny. Základním
preventivním opatřením pro
všechny civilizační nemoci je
zdravý životní styl v čele s vy-
váženou stravou, dostateč-
nýmpříjmem vhodných teku-
tin včetně přírodníchminerá-
lek a pravidelným pohybem.
Co můžeme cíleně dělat pro
zdraví svých ledvin?
„Kromě obecných doporu-

čení se v péči o zdraví ledvin
velmi vyplatí pravidelné pre-
ventivní prohlídky u praktic-
kých lékařů spojené se zá-
kladním vyšetřením moči na
přítomnost bílkovin či červe-
ných krvinek. Řada onemoc-
nění ledvin totiž nebolí a je-

jich záchyt v časném stadiu
je možný jen díky preventiv-
ním prohlídkám,“ vysvětluje
Karel Krejčí, vedoucí nefrolo-
gického oddělení ve Fakultní
nemocnici Olomouc. „Pokud
je nám diagnostikováno one-
mocnění, které je často spoje-
no s poškozením ledvin, na-
příklad cukrovka nebo vyso-
ký krevní tlak, je nezbytná
jeho správná léčba. Celkově
mají nejvíce problémů s ledvi-
nami a poškozením jejich
funkce právě diabetici a lidé,
kteří mají dlouhá léta vysoký
krevní tlak,“ dodává Krejčí.
Zásadní nutriční doporuče-

ní pro ochranu zdraví ledvin
je jednoduché: dostatečný pit-
ný režim. Nejlepší je oriento-
vat se podle barvy moči, kte-
rá má být světle žlutá. Nedo-
statečný příjem tekutin
(barva moči je tmavě žlutá až
oranžová) vede k dehydrataci
organismu a negativně ovliv-
ňuje funkci ledvin. Na dru-
hou stranu nadměrný příjem
tekutin (moč je průhledná,
bezbarvá) může organismus
i ledviny zatěžovat.
Skladba pitného režimu by

měla být pestrá, z poloviny

tvořená vodou, nejlépe pří-
rodní, bez obsahu cukru
a chemických přídatných lá-
tek. Vhodnou součástí každo-
denního pitného režimu jsou
tak určitě přírodníminerálky
– slabě i středně mineralizo-
vané vody doplňují tělu důle-
žité minerální látky (vápník,
hořčík, draslík a jiné), aniž by
ho zatěžovaly. „Odborné prá-
ce dokazují, že voda s obsa-
hem minerálních látek pre-
ventivně působí proti tvorbě
ledvinových kamenů. Napří-
klad vyšší obsah hořčíku

nebo draslíku ve vodě vede
k alkalizaci moči a zvýšené-
mu vylučování citrátu, což
brání vzniku kamenů. Není
tedy pravda, že by minerální
vody přispívaly ke vzniku led-
vinových kamenů,“ vyvrací
stále přetrvávající mýtus Mi-
roslava Karbanová, nutriční
terapeutka se specializací na
výživu při onemocnění led-
vin ze Všeobecné fakultní ne-
mocnice v Praze.
Druhou polovinu pitného

režimumohou tvořit bylinné
čaje, stoprocentní pomeran-
čová a jiné ovocné šťávy
(jablečná a grapefruitová ra-
ději ne, zvyšují riziko vzniku
ledvinových kamenů) nebo
mléko. Často diskutované
pivo mezi vhodné tekutiny
nepatří, protože zvyšuje po-
díl kyseliny močové a nepříz-
nivou kyselou reakci v moči,
podporující vznik ledvino-
vých kamenů. Navíc obsahu-
je velké množství sacharidů,
které přispívají ke zvyšování
tělesné hmotnosti.
„Mírná konzumace alkoho-

lu ledvinám neublíží, ale
jeho nadměrný příjem, který
často pozorujeme právě při

konzumaci piva, jim škodit
může. Kvůli močopudným
účinkům alkoholu může do-
jít k dehydrataci a nerovnová-
ze elektrolytů, a tím i k zatě-
žování ledvin. Pivo a alkohol
obecně můžou vést nejen ke
vzniku ledvinových kamenů,
ale také k rozvoji dny a zvyšo-
vání krevního tlaku, což
časem přispívá k poškození
ledvin,“ dodává prof. Karel
Krejčí.
Strava podporující zdraví

ledvin by měla být střídmá
a pestrá, s optimálním pří-
jmem energie a omezeným
příjmem soli a bílkovin. „Po-
kud přijímáme nadměrné
množství bílkovin, roste kon-
centrace močoviny a ledviny
musí hodně pracovat, aby do-
šlo k jejímu vyloučení. Vyso-
ké množství bílkovin ledviny
zároveň přímo poškozuje
a urychluje tak postup jejich
chronického onemocnění.
Zvláště opatrní na příjem bíl-
kovin by měli být lidé s dia-
gnostikovaným onemocně-
ním ledvin či s dědičnou zátě-
ží,“ varuje spolupracovnice
AquaLife Institutu Mgr. Kar-
banová. METRO

Garmin Forerunner 55 jsou GPS hodinky s funkcí
virtuálního běžeckého trenéra a opravdu všestran-
ným, sportovním využitím. Kromě měření a vyhod-
nocení široké škály sportovních aktivit monitorují

spánek, měří kroky, spálené kalorie či zatížení
organizmu. Ve spojení s chytrým telefonem fungují

i jako chytré hodinky se zobrazením ztracených volá-
ní, SMS či emailů. Na jedno nabití vydrží až 20 hodin

běhu, nebo až 7 dní v režimu chytrých hodinek.

Od 4.290Kč

Pokud hledáte chytré hodinky na celodenní nošení,
vhodné do práce i na sport, které by byly dosta-
tečně odolné a měly slušnou výdrž baterie, tak

právě pro vás jsou určené Garmin Vívoactive 5.
Elegantní, chytré GPS hodinky se zářivým AMOLED

displejem a vyváženou kombinací sportovních,
zdravotních a chytrých funkcí se nabízí v několika

barevných variantách. Výdrž až 11 dní na jedno
nabití v režimu chytrých hodinek.

7.190Kč

Chcete být stále v kontaktu s ostatními? Mít svůj den pod
kontrolou? Pak zvolte stylové, chytré hodinky Garmin

Venu 3 s možností telefonování přímo ze zápěstí. Kromě
decentního vzhledu a zářivého displeje nabízejí vyváženou
kombinaci chytrých, zdravotních a všestranných sportov-
ních funkcí. Za pozornost stojí spánkový průvodce nebo

měření rovnováhy zátěže a odpočinku. Hodinky jsou k dis-
pozici ve dvou velikostech a několika barevných variantách.
Výdrž na jedno nabití až 14 dní v režimu chytrých hodinek.

Od 11.990Kč

Víte o tom, že chytré hodinky mohou být elegantní, lehké a pohodlné
na nošení? Že ne všechny chytré hodinky musíte každý den nabíjet?
A že mohou měřit nejen čas a zobrazovat údaje z telefonu, ale
také mohou pomáhat s monitoringem pohybu, kvality spánku
a vyvážením tělesné zátěže a odpočinku?

www.garmin.cz

CHYTRÉHODINKY

VŠESTRANNÉ ELEGANTNÍSSPORTOVNÍ

pro aktivní ženy

Ledviny dlouho nebolí, o to víc
pak umí trápit. PROFIMEDIA

inzerce

Za co nám ledviny (ne)poděkují
zdraví ženy
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Koupání a pobyt
v mokrých plavkách
mají často za násle-
dek, že ženy více
než kdy jindy trápí
vaginální mykózy.

Vaginálnímykóza neboli kva-
sinková infekce je jedna z nej-
rozšířenějších gynekologic-
kých potíží. „Mezi typické pří-
znaky patří svědění, pálení,
výtok, ale také uretrální syn-
drom – pálení či svědění na
konci močové trubice, dis-
krétnější nucení na močení
a tupá bolest či tlak v podbřiš-
ku. Všude na světě, a nejinak
je tomu i u nás, tomu ženy ří-
kají mykóza či kvasinky,
přestože se nejčastěji jedná
o bakteriální dysbalanci,“ vy-
světluje Jiří Emmer, který
provozuje internetovou po-
radnu egynda.cz.

Vagína je totiž přirozeně
osídlena nejrůznějšími bakte-
riemi Jedná se nejčastěji
o speciální kmeny laktobaci-
lů, které produkují kyselinu
mléčnou, snižují kyselost
(pH) vaginálního prostředí
a tím vytvářejí podmínky ne-
hostinné pro „nepřátelské“
bakterie.
„Vaginální laktobacily dále

vyrábějí peroxid vodíku, kte-
rý chrání jak před rozmnože-
ním nepřátelských bakterií,
tak kvasinek, což jsou původ-
ci mykóz. Laktobacily si vy-
tvářejí na své buněčné stěně
bakteriociny, látky, které brz-
dí růst jiných bakterií,“ vy-
světluje lékař Emmer.
Pokud je poševní prostředí

v rovnováze, je vše v pořád-
ku. Když se ale rovnováha na-
ruší a změní se hodnota pH,
tedy z přirozeně mírně kyse-
lého se stává prostředí zásadi-
té, stává se živnou půdou pro
bakterie a kvasinky. Ty právě
poté způsobují nežádoucí in-

fekce a nepříjemnosti s nimi
spojené.

Pozor na koupání v přírodě
V létě těchto problémů přibý-
vá. Přispívá k tomu řada fak-
torů, především teplo, koupá-
ní v bazénech, rybnících či
na veřejných koupalištích,
chlor, sinice, delší pobyt
v mokrých plavkách, horší
hygienické podmínky či ces-
tování.
Pozor by si měly dát ženy

především při koupání v pří-
rodních vodách. „Vlivem pře-
množení bakterií totiž obvyk-
le roste riziko vzniku gyneko-
logických zánětů. Pokud se
potíže objeví, lze použít ně-
který z běžně dostupných vol-
ně prodejných přípravků,
jako jsou nejrůznější vaginál-
ní výplachy či antimykotické
krémy. Jestli budou potíže
přetrvávat nebo se objeví bo-
lesti v podbřišku, je nutné vy-
hledat gynekologa,“ radí Iva-
na Lánová z lékáren Benu.
Ženy mohou používat při

koupání speciální ochranné
tampony napuštěné vazelíno-
vým olejem, který má vodo-
odpudivé vlastnosti a tím ztě-
žuje proniknutí vody do po-
chvy. V rámci prevence mož-
ných zdravotních rizik kou-
pání v přírodních vodách je
vhodné dodržovat některá zá-
kladní opatření.
„Po koupání se vždy

osprchujte čistou vodou, kte-
rou smyjete případné zbytky
řas nebo sinic, oblékněte se
do čistého oblečení nebo su-
chých plavek. Nikdy se ne-
koupejte na místech, která
jsou prokazatelně znečiště-
ná. Dbejte na doporučení hy-

gieniků a sledujte aktuální
situaci,“ dodává Lánová.

Často se vracejí
Vaginálnímykóza se léčí anti-
mykotiky a dezinfekčními
látkami ve formě čípků, mas-
tí, krémů nebo výplachů.
Čím dříve se po propuknutí
prvních příznaků nasadí léč-
ba, tím dříve se nemoc poda-
ří zvládnout a zabránit riziku
přechodu do chronického sta-
dia nebo vzniku dalších zá-
nětlivých komplikací. Kdo
mykózu vyléčil, nemusí to
znamenat, že bude mít klid
i do budoucna. Tyto záněty se
totiž velmi často a rády vrace-
jí. Recidivám zabrání, když
po dobrání antimykotik nasa-
díte ještě „dodatečnou léčbu“
v podobě probiotik, která po-
mohou obnovit zdravou mik-

roflóru a kyselé pH v pochvě.
Tyto přípravky se běžně pro-
dávají v lékárnách a nejsou
na předpis.
„Celá řada studií ukázala,

že užívání probiotik jako do-
plňku ke standardní léčbě va-
ginálních infekcí nejen statis-
ticky významně zkrátí dobu
potřebnou na zbavení se in-
fekce, ale také sníží pravděpo-
dobnost jejich návratu,“ říká
RadekNetušil, vedoucí výzku-
mu laboratoří společnosti
Harmonelo. „Při vaginální
dysbióze dochází kromě po-
klesu laktobacilů naopak
také k nárůstu bakterií rodů
Gardenella a Prevotella.
A právě tyto bakterie mohou
probiotika pomoci zreduko-
vat, respektive zabránit je-
jich přemnožení,“ dovysvět-
luje Netušil. KAMILA HUDEČKOVÁ

Pokud chcete o ženském intim-
ním zdraví vědět více, sáhněte
po nové knížce Příběhy vagí-
ny, kde najdete konkrétní tipy
a rady, čeho se vyvarovat a jak
řešit intimní problémy.

• Zjistíte v ní, jak mít svůj cyk-
lus „pod kontrolou“, jak na
správnou hygienu či na hole-
ní bez pupínků. Mladší dívky
ocení tipy, jak se připravit
na první návštěvu gynekolo-
ga. Vše ve spolupráci s lékaři
a dalšími odborníky.

Novinky z Lékárna.cz: zdravotní služby
Lékárna.cz mění způsob, jakým se staráme
o své zdraví. Nabídne celou řadu nových
služeb, jako je Lékový audit, Hledám léka-
ře snadno a rychle a Potřebuji odborné lé-
kařské vyšetření. Ušetří Vám čas a starosti.
Rychleji zjistíte, jaká kombinace léků je pro
Vás ta pravá a snáz se dostanete na lékařské
vyšetření.

Cílem je stát se partnerem ve zdravotní péči,
který nabídne prevenci, léčbu a podporu ve
všech situacích spojených se zdravím. Získáte
komplexní péči z pohodlí domova a okamžitý
přístup k potřebným zdravotním informacím.
Vhodnou kombinaci léků pro Vás posoudí pří-
mo náš vlastní tým zkušených farmaceutů.
Můžete využít i vzdálenou odbornou pomoc,
jako je napříkladminikurz Jak zvládat diabetes.

Nebo laboratorní testy. Největší zájem je o la-
boratorní vyšetření jater a slinivky. Jako zakla-
datel a majitel Lékárna.cz bych chtěl, aby lékár-
na byla víc, než jen místo, kde člověk koupí lék.

Seznamte se s novými trendy v lékárenství

Služba Lékový audit – zkontrolujeme léky,
které pacient užívá, doplňky stravy, zdravot-
nické prostředky a jejich nevhodné kombi-
nace - vzájemné působení a případné dupli-
city účinných látek.

Služba Hledám lékaře – snadno a rychle
– pro ty, kterým lékař odešel do důchodu,
přestěhovali se, nebo mají v rodině nový
přírůstek, potřebují najít praktického lékaře
pro dospělé, či pediatra pro dítě, případně
specialistu.

Služba Potřebuji odborné lékařské vy-
šetření – pokud pacientovi praktický lékař
nedoporučil specialistu, nebo je jím doporu-
čený specialista nedostupný, my odborného
lékaře vyhledáme a domluvíme u něj termín
vyšetření.

Na www.lekarna.cz vám rádi pomůžeme se
zdravím: poradíme s výběrem produktů, na-
bídneme služby zdravotní péče. Tým lékární-
ků je dostupný online i vám, samozřejmostí
je diskrétnost, empatie a vstřícnost k indivi-
duálním potřebám. Máme 25 let zkušeností
a přejeme si, abyste se cítili dobře.

PharmDr. Vladimír Finsterle
zakladatel a majitel

Zůstávat v mokrých plavkách je mimo jiné živná půda pro bakterie
způsobující mykózy. PROFIMEDIA

inzerce

PŘÍBĚHY VAGÍNY

Předejděte vaginálním mykózám
zdraví ženy
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PÁTEKČTVRTEKZÍTRA

Moderní člověk trpí, protože neví, jak žít. Tuší, že se jeho
život neodvíjí tak, jak by chtěl. Že by mohl být spokojenější,
ba šťastnější. Že by měl své věci víc ve svých rukou. Že by vě-
děl, jak pěstovat hluboce láskyplný vztah ke svým bližním.
Že by se cítil víc fit a konečně by shodil pár přebytečných kilo-
gramů. A samozřejmě dokázal navýšit částku na bankovním
účtu alespoň o jeden řád.
Takový stav lidstva je rájem pro všemožné poradce, kouče,
šamany, terapeuty, léčitele a životní manažery. Nepatřím

k těm, kdo tvrdí, že to jsou jen
samí ziskuchtiví šarlatáni. Cesty
k pomoci jsou různé a kde je po-
ptávka, tam bývá i nabídka.
Akorát že to nefunguje. Nebo se
vám snad zdá, že je lidstvo s ar-
mádami životních poradců šťast-
nější? Vymyslel snad někdo zá-
zračnou dietu nebo konečně
funkční recept na lepší život?
A že těch pokusů už bylo.

Lidé mají tendenci věřit, že když je něco nové, je to slibnější
než to staré. Logika by to potvrzovala. Zdá se, že staré návody
nefungují. Musíme tedy hledat nové. Ale to je velký omyl. Žád-
ný zázračný recept nepřijde. A i to, co je „nové“ a funkční,
jako třeba paleo dieta, je vlastně návratem k prastarému. Lidé
jsou v zásadě stejní celá staletí. Ty základní poučky už byly
mnohokrát vysloveny. Ale není snadné se jimi řídit. Chce to
úsilí. Vytrvalost a víru. Odstup od sebe sama, který nás nako-
nec přivede k jednotě se sebou samým.
Neofilie nás nutí nesahat po vlastních
zdrojích, ale pokukovat po cizích.

DNES

Nepatřím
k těm, kdo

tvrdí, že to
jsou jen samí
ziskuchtiví
šarlatáni.
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Neofilie

IVAN ADAMOVIČ
PRŮVODCE PŘÍTOMNOSTÍ

20.10 Šarlatán
Drama (ČR/Pol./Irs./SR, 2020).
Měl výjimečné léčitelské
schopnosti, ale musel bojovat
i s vlastními démony. Hrají:
I. Trojan, J. Loj, J. Trojan, J. Po-
korná. Režie A. Hollandová

22.05 Úsměvy Ivana Trojana

22.44 Výsledky losování Šťast-
ných 10 a Euromiliony

22.45 Škoda lásky
Povídkový cyklus (ČR, 2014).
Hrají: M. Taclík, K. Issová

00.10 AZ-kvíz tentokrát
s Fortunou

20.00 Osudové ženy Karla III.
Nebyla to jen Diana a Camilla
aneb současný král Spojeného
království si partnerku vybíral
dlouho a důkladně...

20.55 Fotbal:
EURO 2024 Německo
Dánsko-Srbsko. Přímý přenos

23.00 Kruk (3/6)
Seriál (Pol., 2018). Hrají:
M. Żurawski, C. Łukaszewicz

23.55 Severokorejská
dynastie (4/4)

00.45 Nezákonná těžba dřeva –
skandální odhalení

20.20 Policie Modrava III (5)
Nešťastná láska. Krimiseriál
(ČR, 2019). Mladý muž se vrací
po dvou letech z vězení domů
na šumavský Javorník. Teď se
těší domů, jenže manželka ho
nečeká, zmizela... Hrají: S. Nori-
sová, J. Satoranský, F. Tomsa

21.35 Dáma a Král II (3)
Jak svět přichází o doktory. De-
tektivní seriál (ČR, 2018). Hrají:
T. Hofová, M. Donutil, J. Cina

22.45 Kriminálka LasVegasV (13)
Krimiseriál (USA, 2004)

23.45 KriminálkaMiamiVIII (16)
Krimiseriál (USA, 2009)

20.15 Příliš osobní známost
Komedie (ČR/SR, 2020). Život
umí být pěkně krutý... Hrají:
P. Hřebíčková, T. Dyková,
E. Balzerová, B. Trifunovič.
Režie M. Ferencová

22.35 Pohádkových 7 pádů
Honzy Dědka
Výborní hosté a letní pohoda
na českých zámcích a morav-
ském hradě

23.45 Ano, šéfe!
Zdeněk Pohlreich je zpět v plné
síle proto, abyste v hospodách
nejedli blafy!

01.00 Policie v akci

15.00 Radio Top 30

17.00 Óčko hity

18.00 Best of Colours of Ostrava

19.00 Party ride
Příprava na dnešní mejdan

21.00 Hot hity
Žhavé klipy

22.00 Naked Attraction Poland
Polská verze nahé seznamky

22.30 Virtuální svět TV
Vydejte se na cestu kolem světa

0.00 Óčko flirt

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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Vozy taxislužby
Svez.se brázdí ulice
hlavního města
už třetím rokem.
Zakladatelé úspěšné-
ho start-upu, bývalí
veslaři Jakub
Paroulek a Kornel
Altman, kteří repre-
zentovali Českou
republiku na meziná-
rodních soutěžích,
nyní vymysleli novin-
ku. Jejich firma nabí-
zí cestujícím i služby,
kterých se jinde
nedočkáte.
Po celou dobu svého fungová-
ní nabízí dynamický start-up
Svez.se zákazníkům svezení
s jistotou pevné ceny a mož-
nost se kdykoli obrátit na
nonstop telefonickou podpo-
ru. „Pro naši službu a aplikaci
jezdí pouze profesionálové
a je pro nás důležité znát je
všechny osobně,“ říká Jakub
Paroulek ze Svez.se.
Není to ale jediná výhoda.

Bývalí veslařimají ve své floti-
le také IQOS friendly taxíky.
Co to znamená? Jednoduše si
můžete objednat odvoz a bě-
hem jízdy využívat bezdým-
né alternativy cigaret.
„Díky kontaktu s řidiči

víme, že se jich naši zákazní-
ci, kteří jsou uživateli IQOS,
často ptali, zda mohou bě-
hem jízdy tyto bezdýmné al-
ternativy použít. A protože
své služby neustále inovuje-

me podle požadavků našich
zákazníků, rozhodli jsme se
jako první v České republice
umožnit ve vozech užívání
bezdýmných alternativ,“ vy-
světluje Paroulek.

Stačí pár kliků
Pro objednání IQOS friendly
taxi si stačí stáhnout aplikaci
Svez.se z App Store nebo
Google Play. Kromě typu auta
nebo způsobu platby si v apli-
kaci zadáte i požadavek na
IQOS friendly vůz. Vozy jsou
označeny nápisem „Zde mů-
žete užívat bezdýmné pro-
dukty“ a ikonou nekuřácké-
ho zařízení. Jsou vybaveny ná-
dobami na odkládání použi-
tých náplní, nabíječkami pro
zařízení IQOS a originální

vůní, která cestujícím zpří-
jemňuje cestu. „Mám radost,
že díky této spolupráci se
Svez.se můžeme společně
dále rozšiřovat nabídku slu-
žeb pro uživatele našich bez-
dýmných alternativ se sní-
ženým rizikem. Vážíme si
důvěry více než půl milionu
dospělých kuřáků v České re-
publice, kteří již přešli na
některou z těchto alternativ
namísto toho, aby nadále
kouřili, a chceme jim ve
všech ohledech poskytovat
vynikající servis. Je proto
skvělou zprávou, že nyní mů-
žeme tuto novinku nabíd-
nout i svým zákazníkům
v Praze,“ uvedl Fabio Costa,
generální ředitel společnosti
Philip Morris ČR. MET

Pro objednání IQOS friendly taxi si stačí stáhnout aplikaci Svez.se z platforem App Store nebo Google Play. Kromě typu auta nebo způsobu
platby si v aplikaci zadáte i požadavek na IQOS friendly vůz. 6x SVEZ.SE

Vozy taxislužby Svez.se brázdí Prahu už třetím rokem. Zakladatelé jsou bývalí veslaři Jakub Paroulek a Kornel Altman, kteří reprezentovali Českou republiku na mezinárodních
soutěžích. Nyní vymysleli novinku. Během jízdy lze využívat bezdýmné alternativy cigaret.

Zákazníci, kteří jsou uživateli IQOS, se na možnost používat během
jízdy tyto bezdýmné alternativy často ptali samotných řidičů.

Ulicemi Prahy spolehlivě
a s výhodami. Taxislužba
Svez.se přichází s novinkou
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Zdravotní problémy
hlásí také Provod.
Proti Turecku by měl
nastoupit.

Vyšetření na magnetické re-
zonanci prokázalo, že český
fotbalista Patrik Schickmá ze
sobotního utkání na mistrov-
ství Evropy v Německu proti
Gruzii poraněný lýtkový sval.
„Hráč bude nadále s muž-
stvem,“ sdělil tiskový mluvčí
reprezentace Petr Šedivý. Zda
nejlepší střelec v aktuální no-
minaci jistě přijde o zítřejší
závěrečný zápas skupiny F,
vedení týmu nepotvrdilo.
Duel s Tureckem rozhodne

o tom, zda český tým na ev-
ropském šampionátu projde
ze skupiny. Vítězství by mu
téměř jistě vyneslo postup,
za určitých nepříliš pravděpo-
dobných okolností by mu ale
mohla stačit i remíza.

Asistent trenéra Jaroslav
Köstl řekl, že prvotní vyšetře-
ní večer po zápase dalo nadě-
ji, že by zranění nemuselo
být až tak vážné, jak se původ-
ně zdálo. Kanonýr Leverkuse-
nu absolvoval magnetickou
rezonanci, která však proká-
zala problém ve svalu. Není
tak příliš pravděpodobné, že
by se Schick dal do zítřejšího
duelu do pořádku.
Drobné potíže postihly v zá-

pase s Gruzií také záložníka
Lukáše Provoda. „Mám lehký
výron kotníku, ale myslím si,
že to není nic vážného. Čekal
jsem, že to bude horší. Takže
se cítím dobře a určitě budu
připraven,“ prohlásil Provod.
Ostatní hráči jsou v pořád-

ku. „Zdravotní stav mužstva
je odpovídající tomu, že jsme
hráli dva zápasy ve čtyřech
dnech. Určitá únava u někte-
rých hráčů je, ale nic zásadní-
ho směrem k zápasu s Turec-
kem by tam nemělo být,“
řekl Köstl. ČTK

Patrik Schick v zápase s Gruzií v Hamburku v 59. minutě vyrovnal
na konečných 1:1. O necelých 10 minut později odkulhal ze hřiště. AP

Plavkyni Barboře Seemanové
po návratu z úspěšného mis-
trovství Evropy na krku cin-
kaly čtyři medaile. Dvojná-
sobná evropská šampionka
z Bělehradu si úspěchů váží,
cílí však už na olympijské hry
v Paříži, kde chce být ještě
rychlejší. „Největší emoce na
ME jsem cítila po triumfu
v závodě na 100 metrů volný
způsob, kde jsem byla na
stupních vítězů se stříbrnou
krajankou Barborou Janíčko-
vou. Myslím, že to se asi ještě
nikdy v českém plavání nepo-
dařilo. Absolvovat s ní závod
a postupovat společně přes

rozplavby, semifinále až do fi-
nále, byl zážitek. Zpívat hym-
nu a vědět, že je vedle mě,
bylo příjemné. Člověk se cítí
líp, když tam má někoho ze
stejné země a může to s ním
sdílet,“ řekla Seemanová.
Čtyřiadvacetiletá reprezen-

tantka brala zlato v závodech
na 100 a 200 metrů volným
způsobem. Ve stejné disciplí-
ně na 400 metrů získala stří-
bro a přidala ještě bronz v po-
lohovce na 200metrů. „Byl to
perný týden. Ale olympiáda
je olympiáda. Doufám, že ten
nejlepší týden teprve přijde,“
prohlásila Seemanová. ČTK

Naposledy si hodí ve Zlíně
Dvojnásobný olympijský medailista a mistr světa
a Evropy v hodu oštěpem Vítězslav Veselý, jenž poslední
dva roky nezávodil, končí ve 41 letech kariéru. „Děkuji
všem, kteří mě v průběhu celé kariéry podporovali a byli
velkou součástí mé cesty,“ píše oštěpař na webu Českého
atletického svazu. Oficiálně se Veselý rozloučí v neděli
na mistrovství republiky ve Zlíně. ČTK

Barbora Seemanová s jednou
ze svých čtyř medailí z ME AP

Práce - nabídka
• Autokemp v J. Čechách při-
jme na sezonu kuchaře(ku),
pomocnou sílu do kuchyně a
pracovníky na úklidové práce
a údržbu. Ubytování a strava
zajištěna. Email:
olgaholcova@seznam.cz, tel.
602464901284375

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen a ga-
ráží, vše do r. 1990.
dsT. 734843403283489

Dva tisíce kiláků
Na olympijských hrách
2028 se bude ve vodním
slalomu závodit v Oklaho-
ma City. Dlouhodobě
úspěšné české sportovní
odvětví tak bude zhruba
2000 kilometrů od centra
Her v Los Angeles. Vodní
slalomáři a slalomářky
jsou tradičním dodavate-
lemmedailí pro českou
olympijskou výpravu.

Mladice uspěla
Tenistka Linda Nosková
v prvním kole turnaje
v Bad Homburgu porazila
7:5 a 6:1 Američanku
Taylor Townsendovou.
Zejména druhý set byl jas-
nou záležitostí, Nosková
proměnila třetí mečbol.
O postup do čtvrtfinále
si devatenáctiletá Češka
zahraje s Viktorijí Tomo-
vovou z Bulharska. ČTK

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, Palác Koruna, Praha 1

Seemanová doufá, že ten její
nejlepší týden teprve přijde

ČT
K
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Schick má poraněný sval.
Zatím zůstává s týmem
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